
Co tě motivuje k tomu stát se senátorem? 

Vděk a zároveň zodpovědnost k fakultě. FCHI mi poskytla dosavadní vzdělání a zázemí k navazujícímu 

doktorskému studiu. Vzhledem k mému mnohaletému aktivnímu zájmu o chod naší školy a studentský 

život myslím, že nastala ta správná chvíle nabídnout své zkušenosti a služby senátu. 

Jaké jsou podle tebe největší síly a slabiny VŠCHT? 

Největší síly spatřuji mezi studenty naší školy. V posledních letech se jasně projevil příliv nových, 

aktivních studentů, kteří mají zájem o chod VŠCHT. Jejich schopnost pohlížet na školu jako celek, který je 

potřeba modernizovat a zodpovědně směřovat. Jejich nadhled, který nevnímá VŠCHT jako zákopovou 

válku jednotlivých ústavů a fakult, která ve výsledku škodí všem. Jejich schopnost se sejít napříč všemi 

ročníky i fakultami a hledat společně konstruktivní řešení. Slabinu naopak vnímám ve složitém klubku 

osobních vztahů a zvyklostí, které i tak malou školu rozdělují na konkurující si menší celky.  

Máš zkušenosti se studentskou samosprávou? Jaké? 

Nemám zkušenosti s velkým ani malým AS. 

Čím můžeš přispět studentské společnosti? Jak se na jejím chodu chceš aktivně podílet? 

Řekl bych velkým rozpětím – vysvětlím: Každoročně (již 5 let) jezdím na prvácké seznamovací kurzy, 

účastním se výjezdů na střední školy i vědecké veletrhy, jsem aktivním členem Kolegia studentských 

senátů a spolků (K3S). Studenti postupně dorůstají do vyšších ročníků a mám tak možnost sledovat jejich 

cestu od první myšlenky studovat VŠCHT, přes první krůčky, první zkouškové, volbu bakalářských prací, 

volbu magisterského studia, až po případné rozhodnutí nastoupit na doktorát a probíjení se novými 

povinnostmi PhD studenta. Doufám, že proto vyvracím názor, že studentští senátoři zastupují pouze svůj 

vlastní názor a nereflektují potřeby všech studentů naší fakulty. Na chodu studentské společnosti se chci 

podílet stejně jako doteď, tedy pokračovat ve zmíněných aktivitách. 

O jakých svých vlastnostech si myslíš, že je budeš jako senátor využívat/potřebovat nejvíce? 

Přestože jsem nikdy nebyl studentským senátorem, předpokládám, že nejvíce budu využívat a 

potřebovat „inženýrský přístup“ k řešení problémů. Tedy analyzovat problém, rozložit ho na menší 

řešitelné podproblémy, posbírat co nejvíce vstupních informací, vyslechnou co nejvíce názorů a na jejich 

základě zvolit optimální řešení (hlasovat pro či proti). Schopností analýzy problému, naslouchání cizích 

názorů (a jejich zohledněním), i schopností volby kompromisního řešení, snad disponuji. 

Co bys na VŠCHT okamžitě změnil, kdyby to bylo možné? 

Myslím, že témat ke změně je dost (organizace DOD, otevírací doby bufetů/Carbonu, 

bakalářské/diplomové práce v angličtině, předměty v angličtině, dostupnost elektronických studijních 

materiálů, nevyváženost bodového ohodnocení pedagogiky a vědy nejen pro doktorandy, prostory pro 

zázemí studentských spolků, školení doktorandů před jejich první pedagogickou zkušeností,…). Ani 

v jednom z nastíněných témat ovšem nejsem zastáncem hledání okamžitých změn z úst jednotlivce. Jestli 

něco dělat okamžitě, tak svolat k jednomu stolu všechny zaujaté strany vytyčeného problému. Zkrátka 



nahradit stížnosti jednotlivců a školní šuškandu společnou organizovanou diskuzí, ohledně diskuze není 

na co čekat. 

Why should the international students give you their vote? 

Well, we all are primarily students. International students benefit from having functional senate and 

active students the same way as czech or slovak students. So please for those who dont know me or 

other candidates personally, ask your friends or do not hesitate to write me (salekv@vscht.cz) or the 

others an email. I will gladly send you my answers in english or we can meet face to face.   

 

Pozn.: Pro ty hrdiny, kteří dočetli. Jako svůj první senátorský krok bych se na základě právě získané 

zkušenosti pokusil o prodloužení odpovědí ve volebních medailoncích. Jak máme jako studenti neznít 

starším akademickým pracovníkům neuvážlivě a zkratkovitě, pokud máme přiděleno 200 znaků na 

popsání slabin/silných stránek VŠCHT, apod.? Věřím, že pokud už někdo odpovědi čte, raději si přečte 

smysluplnou odpověď, byť o pár řádků delší. Nemluvím samozřejmě o vyjádření v rozsahu desítek stran, 

nicméně alespoň plnohodnotný odstavec se mi zdá důstojnějším. 


